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   Česká společnost elektroniků, z. s.   

   Informace kanceláře spolku číslo   
 

Hifiklub Pelhřimov – historie a současnost 
ČSE – Hifiklub Pelhřimov, pobočný spolek je u České společnosti elektroniků registrován od  

2. 8. 1990. Sídlo klubu je v Pelhřimově, Příkopy 212, IČ: 705 04 148. Klub eviduje 21 členů, 

jeho činnost řídí tříčlenný výbor ve složení Mgr. Petr Plachý, předseda, Jana Vítková, ekonom  

a Mgr. Jan Jůzl, hospodář. Více o činnosti klubu najdete na klubovém webu: www.hifiklub-

pelhrimov.cz   

Hifiklub Pelhřimov vznikl jako 60. základní organizace Svazarmu v roce 

1977. Zakládajícími členy byli František Sejk, Václav Matějka a Petr Plachý. 

Podnětem pro vznik klubu byla činnost Hifiklubu Jihlava, především 

výstavy HIFI – AMA a festivaly audiovizuální tvorby FAT. Snahou členů 

klubu bylo postavit mixážní pult podle stavebnice, která obsahovala tištěné 

spoje a součástky. To se také podařilo a tak se první činnost klubu zaměřila 

na ozvučování místních hudebních souborů, vznikajících diskoték ale 

především schůzí. Ty přinášely nemalé finanční prostředky do rozpočtu 

klubu. Začátkem roku to byly výroční schůze JZD, pak Mezinárodní den 

žen, Den učitelů, konference Požárníků, Svazu žen, Pionýra, Svazu mládeže 

a dalších organizací. Pravidelnou zakázkou pro náš klub bylo pořizování 

nahrávek a ozvučení Spartakiád. Dostatek finančních prostředků nám 

umožnil rozšiřovat ozvučovací aparaturu nákupem mikrofonů, 

reproduktorů, zesilovačů a dalšího vybavení v prodejně Elektroniky v Praze 

ve Smečkách. Zde jsme si také objednali magnetofon TEAC, který vzbuzoval 

obdiv na všech našich akcích. Zmíněná prodejna Elektroniky v Praze 

nabízela nejen vybavení pro tehdejší Hifi kluby, ale také stavebnice 

gramofonů, zesilovačů, reproduktorů a vynikající gramofonové přenosky 

SHURE. To vše však pouze pro naše členy formou odběrních poukazů. Je 

pochopitelné, že zájem o členství v našem klubu byl značný a naše členská 

základna se rychle zvyšovala.  

Naše první klubovna byla ve starším domě „U Moravů“, který jsme užívali 

spolu s místním Automotoklubem a Radioklubem. Nevýhodou byla značná 

vlhkost a tak jsme se po čase stěhovali do přízemí budovy Okresního výboru 

Svazarmu v Pelhřimově, kde pronajatá místnost měla jedinou nevýhodu a to 
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své rozměry. 6 x 4 metry postačily jen na uskladnění ozvučovací aparatury, 

která se navíc neustále rozrůstala. Protože rádius našich akcí se stále 

rozšiřoval, pořídili jsme si i starší automobil Škoda 1203, do kterého jsme 

trvale uskladnili reprosoustavy, čímž se konečně klubovna uvolnila pro nově 

vznikající konstruktérskou činnost. V klubu vznikla nová sekce 

konstruktérů, kteří kromě kompletace stavebnic především zesilovačů a 

reprosoustav z prodejny Elektroniky v Praze, kterými jsme vybavovali sály 

kulturních domů, začali vytvářet vlastní výrobky z oblasti audiotechniky, se 

kterými se pak úspěšně účastnili soutěží HIFI AMA. Za ozvučování schůzí, 

akademií k různým výročím, spartakiád a za instalace nových aparatur do 

kulturních domů jsme byli chváleni, ale za ozvučování diskoték nikoliv. Bylo 

třeba od diskoték odpoutat pozornost stranických orgánů. Vznikla proto 

nová sekce audiovizuální tvorby. Začali jsme klub vybavovat fotoaparáty, 

projektory, prolínačkami a zpětnou 

projekcí. Vyslali jsme naše 

diskžokeje na kurzy audiovizuální 

tvorby do Českých Budějovic a do 

Prahy, kde získali nové znalosti a 

dovednosti ale především nezbytný 

svazarmovský průkaz Instruktora 

kulturně ideové činnosti. Vytvořili 

jsme řadu audiovizuálních pořadů 

a získali ocenění na krajských i 

celostátních Festivalech 

audiovizuální tvorby. Náš 

nejúspěšnější pořad byl „Jmenuji se Sičalov“.  

V letech 1983 až 1985 jsme se aktivně podíleli na výstavbě víceúčelové 

budovy Svazarmu v Pelhřimově, Pražská 1114. V přízemí budovy byla dílna 

automotoklubu, sklad a klubovna potápěčů. Prvé patro patřilo našemu 

Hifiklubu. Druhé patro pak střelcům a třetí radistům. Budova se stavěla v 

akci „Z“ a každá odbornost musela podle přidělených prostor odpracovat 

odpovídající počet brigádnických hodin. Dodnes mám schovaných 6 

brigádnických průkazů, které dokládají, že na stavbě jsem od 7. 6. 1983 do 

19. 12. 1985 odpracoval 376 hodin. V našem patře jsme měli sál pro 100 

osob, bar, nahrávací studio, dílnu, měřící pracoviště a kabinet výpočetní 

techniky. Konečně byly vytvořeny dobré podmínky pro činnost sekce 

ozvučování, konstruktérské, audiovizuální a začínající výpočetní techniky.  
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Sametová revoluce byla příležitostí pro náš klub, ozvučovali jsme téměř 

nepřetržitě všechny akce místního Občanského Fóra. Na druhé straně bylo 

zřejmé, že Svazarm končí a nebylo jasné, co bude dál. Odpověď jsme hledali 

v Praze. Na první a poslední konferenci Sdružení technických sportů a 

činností a na prvním zasedání vznikající České společnosti elektroniků na 

Veleslavíně. Ihned jsme podali přihlášku do ČSE a byl nám vystaven 

registrační list číslo 002-PE. Vývoj ve společnosti ukázal, že některé naše 

aktivity končí. Nejprve to byla činnost konstruktérská, pak audiovizuální 

tvorba a nakonec i ozvučování. Zůstala výpočetní technika, která se začala 

rychle vyvíjet.  

18. 11. 1992 jsme si koupili první počítač PC 386, barevný monitor a 

jehličkovou tiskárnu Star Lc-15 za 66.466,- Kč. Scházeli jsme se v klubovně 

a seznamovali se s M-602, T-602 a Calc-602. Bylo ale třeba také vydělat 

peníze na energie a další provoz klubu. Využili jsme aktuálním situaci ve 

školství a otevřeli Dětskou jazykovou školu s výukou angličtiny a němčiny, 

podporovanou výpočetní technikou. Děti po hodině klasické výuky jazyka 

přecházely do učebny výpočetní techniky, kde na počítačích řady Didaktik 

M procvičovali slovíčka. Práce s počítačem pro děti prvního stupně základní 

školy naplňovala Komenského Školu hrou a tak jsme si na nezájem nemohli 

stěžovat. Naše další činnost byla zajištěna. Měli jsme klubovnu, kterou jsme 

si postavili, měli jsme vybavení pro činnost, která nás zajímala, a nemuseli 

jsme se ohlížet na stanovisko Svazarmu. Začali jsme pořádat letní tábory 

pro děti, kde dopoledne probíhala výuka programování, letování, osazování 

tištěných spojů a práce se stavebnicemi. Odpoledne pak koupání, sport a 

pobyt v přírodě. Na činnost s mládeží jsme od vedení ČSE obdrželi dotaci ve 

výši 5.000,- Kč. Zúčastňovali jsme se všech akcí pořádaných ČSE, které se 

konali převážně ve Zlíně, i Valného shromáždění v Brně a Praze. Začali jsme 

vnímat problémy ve vedení ČSE a postavili jsme se proti rozhodnutí 

tehdejšího 13 členného předsednictva ČSE o vyloučení tajemníka ČSE pana 

Ing. Pavla Fouska z ČSE, který poukazoval na nesrovnalosti v účetnictví a 

nakládání s majetkem ČSE. Psal se rok 1994 a nám začali problémy s 

klubovnou. Přestože všechny budovy postavené v akci „Z“ v Pelhřimově 

zůstali v majetku těch, kteří je postavili (zahrádkáři, myslivci, rybáři) u 

Svazarmu to tak nebylo. Budovu převzalo Sdružení technických sportů a 

činností Praha, a protože Česká společnost elektroniků z tohoto sdružení 

vystoupila, stali jsme se nájemníky. Měli jsme možnost zůstat v budově 

stejně jako místní Automotoklub, museli bychom ale vystoupit z ČSE a to 

jsme odmítli. Budovu jsme užívali do roku 1999 kdy požadavky na nájemné 
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a energie začaly převyšovat naše možnosti.  

Ztracenou klubovnu jsme nahradili výhodným pronájmem počítačové 

učebny na Základní škole Pelhřimov, Osvobození, kde jsme společně 

vybudovali testovací středisko ECDL. Naši členové získali v Praze potřebné 

akreditace testerů ECDL, škola zajistila testovací místnost. Klub začal 

sdružovat lektory výpočetní techniky a získal Živnostenské oprávnění pro 

lektorskou činnost a pořádání vzdělávacích kurzů. Program celoživotního 

vzdělávání v oblasti informačních technologií se stal hlavní náplní naší 

činnosti. Zapojili jsme se do vzdělávacích projektů Ministerstva školství, 

Kraje Vysočina, Úřadů práce a Městských úřadů v Pelhřimově a Humpolci. 

Proškolili jsme desítky členů České společnosti elektroniků, učitelů 

základních a středních, úředníků, studentů i žáků základních škol 

v aktivních vzdělávacích kurzech. Název aktivní znamená, že na konci 

každého kurzu složil účastník test ze získaných znalostí a dovedností 

počítačové gramotnosti podle evropského standardu ECDL. Dosažená 95% 

úspěšnost v závěrečných testech dokládá dobrou práci našich lektorů.  

A na ní bychom chtěli stavět při naší další činnosti v rámci České 

společnosti elektroniků. 

Příloha: Fotografie ze vzdělávacích kurzů počítačové gramotnosti. 

 

Mgr. Petr Plachý, předseda klubu. 

 

  

 

 

 

http://www.csezs.cz/

